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Tento interní souhrn informací o aktuálním dění v LEX, o.s. a oblasti zbraní obecně 
je určen pro členy LEX. Jeho znění bylo schváleno představenstvem sdružení dne 1.8.2014.

Toto číslo lze volně šířit.



Úvodní slovo

Vážení přátelé a příznivci LEXu,

polovina  prázdnin  je  za  námi  a  my  vám
přejeme, aby i ta druhá půlka byla vydařená,
bohatá na zážitky a chudá na nepříjemnosti,
jak  v osobním,  profesním,  tak  i  střeleckém
životě.

Přinášíme  vám  přehled  událostí  v LEX  a
okolo zbraní za měsíc červenec.

Nové články na našem webu

• Uprostřed golfového ráje

• Střelba je neustálý vývoj

• Do roka a do dne

• Zákon 119/2002Sb o střelných zbraních a
střelivu

• Stanovisko  k  rozsahu  oprávnění  držitele
zbrojního průkazu mladšího 18 let

• Stanovisko  k  problematice  odměny  a
dalších nákladů zkušebního komisaře

• Stanovisko  k  zániku  platnosti  zbrojního
průkazu při ukončení pobytu na území

• Stanovisko ke změně místní příslušnosti k
vykonání  zkoušky  odborné  způsobilosti  a
vydání zbrojního průkazu

• Stanovisko  odboru  bezpečnostní  politiky
MV k nabývání  střeliva a komponent  pro
přebíjení střeliva do zbraní kategorie D

• Stanovisko  k  rozsahu  povinnosti  držitele
zbrojního průkazu oznámit použití zbraně

• Stanovisko k použití tiskopisů podle vzorů
stanovených podle vyhlášky

• Stanovisko k nabývání střeliva pro zbraně
kategorie  A,  B  a  C  na  území  České
republiky  cizincem,  který  je  držitelem
evropského zbrojního pasu
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Sídlo sdružení, kontaktní a fakturační adresa:

LEX O.S.
JIHOVÝCHODNÍ IV 917/20
141 00 PRAHA 4

IČ: 67983936
DIČ: CZ67983936
zapsáno ve spolkovém rejstříku u Městského soudu v Praze pod zn. L 8965 (výpis z rejstříku)

bankovní účet: 2700265391 / 2010
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Kdo se za nás postaví, aneb LEX univerzálním mesiášem

Nebojte, nechci si stěžovat,  ani vám jinak v prázdninovém čase kazit  dobrou náladu. Jen mě
v době obědů napadla krátká úvaha na téma spasitelství.

Jak jistě víte, spustil se od 1. Července centrální registr zbraní. To je informace, která nikoho
z vás  celkem nepřekvapí,  neb  se  o  tom jednalo  (a  parlament  následně schválil  jako  novelu
zbrojního zákona) cca 4 roky. Psali jsme na webu a v bulletinu, že pokud někdo bude mít nějaké
negativní zkušenosti s chodem CRZ, ať se na nás obrátí.  Ze strany střelců se na nás neobrátil
nikdo a jak sám mohu potvrdit (kupoval jsem na sebe zbraň pro kamaráda s právě složenou
zkouškou na ZP), pro nás řadové střelce a koncové zákazníky nepředstavuje CRZ celkem žádný
problém hodný řešení.

Jiná  situace  je  ovšem u  obchodníků  se  zbraněmi,  kde  se  nějaké  problémy  s přechodem a
rozjetím  nového  systému  skutečně  objevily.  I  začali  se  na  nás  obracet  někteří  zástupci
obchodníků se zbraněmi dožadující  se z naší strany okamžitého řešení.  Jak se sluší a patří,
předáváme  každý  podnět  ze  strany  obchodníků  orgánům  odpovědným  za  CRZ  (víc  nám
v současnosti věcně ani právně nepřísluší).

A tady začíná moje úvaha.

Na jednu stranu nás zájem prodejců skutečně vnitřně těší,  neboť to znamená, že nás berou
opravdu vážně. Na druhou stranu si dovolím malý exkurz do historie. Sdružení LEX vzniklo v roce
1998 za obrovského přispění a pomoci Rudly Fulína, tehdejšího prezidenta Asociace výrobců a
prodejců  zbraní  a  střeliva  ČR.  V témž  roce  jsme  s AVPZS  ČR  uzavřeli  memorandum  o
spolupráci,  kde  jsme  jasně  definovali,  že  se  budeme  všemožně  podporovat,  ale  nikdy  si
nebudeme křížit zájmy (majitelů versus obchodníků).

Jinými slovy, LEX ochotně podpoří všechny iniciativy vycházející od obchodníků se zbraněmi a
jejich profesních organizací ohledně zkvalitnění fungování CRZ, avšak nemůže zastupovat zájmy
obchodníků se zbraněmi jako takové.  Jednak by to  bylo  neprofesionální  (mají  vlastní  s námi
přátelskou  AVPZS  ČR)  a  jednak  to  ani  neumožňují  stanovy  LEXu  ani  jeho  základní  idea
zastupovat  řádné občany vlastnící  (nikoliv obchodně prodávající)  zbraně.  Pokud bychom tuto
ideu přijali  a  začali  hájit  zájmy každého,  kdo  se  na  nás  obrátí,  nakonec  by  nás  mesiášský
komplex  zničil  úplně  a  byli  bychom  leda  pro  smích  (jako  mnohé,  původně  smysluplné,
nadnárodní  ekologické  nebo  lidskoprávní  organizace).  Mimochodem důvod  proč  LEX oplývá
pověrně  velkou  vážností  (bez  nadsázky)  i  u  svých  protivníků  z řad  státních  orgánů  i  NGO
organizací je ten, že se vždy držíme toho, co umíme, a to je hájit práva řádných majitelů zbraní.
Nekecáme do ekonomie, hydrologie, filatelie ani stavby dálnic.

Tedy  na  závěr  –  všechny  podněty  z řad  obchodníků  ohledně  CRZ  důsledně  předáváme
odpovědným  orgánům  a  rádi  podpoříme  jakoukoliv  aktivitu,  která  obchodníkům  zkvalitní  a
zjednoduší práci s CRZ. Ovšem první výkop musí přijít od nich.

A tato má úvaha se netýká zdaleka jen obchodníků (modří už vědí…).

Tomáš Trávníček

prezident LEX
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Do roka a do dne

Vážení přátelé, kolegové a všichni členové střelecké komunity,

DNES máme výročí. Není to výročí události  minulé (tak jak jste zvyklí).  Ale trošku neobvykle
výročí události, která nás teprve čeká. Článek 17 Směrnice 2008/51/ES totiž Evropské Komisi
ukládá  povinnost  předložit  Evropskému  parlamentu  a  Radě  EU  zprávu  o  uplatňování  této
směrnice s případnými návrhy - a to do 28. července roku 2015.

Teď si dovolím krátký pohled do křišťálové koule - takže, jak to bude vypadat?

Evropské orgány budou hodnotit  implementaci  této  -  pro  nás  naprosto  klíčové -  směrnice  z
hlediska  unijního  práva,  ale  i  jednotlivých  národních  legislativ.  Téměř  s  jistotou  se  za  to
nezapomenou pochválit, téměř s jistotou u toho budou prohlašovat různé nepřesnosti a používat
„nedohledatelné“ statistiky. Zcela jistě zazní z úst různých pachatelů dobra teze, jako „zbraně
jsou špatné, áááno“. A když se jich zeptáte, čím jsou špatné, odpoví, že: „jsou špatné, protože
jsou  špatné“.  Téměř  s  jistotou  se  dočteme  ve  sdělovacích  prostředních  o  zcela  prokázané
korelaci mezi množstvím nelegálních zbraní ve společnosti a násilnými trestnými činy nebo mezi
mírou regulace a počtem „aktivních střelců“ (střílejících šílenců).

Tak a teď trošku vážněji - je tato událost pro nás důležitá?

Rozhodně ANO. Jakékoliv přepracování této směrnice se nás dotýká víc než cokoliv jiného. Její
implementace do našeho zbrojního zákona sice nějakou chvíli  potrvá, ale dříve nebo později
bude náš zákon dán do souladu. A za současné situace mě nenapadá stát, který by si dovolil
směrnici o zbraních neimplementovat. Proto jakýkoliv pokus o zásah do směrnice směrem k větší
regulaci,  snížené  dostupnosti  či  úplnému  zákazu  zbraní  a  střeliva  je  potřeba  s  předstihem
identifikovat a kvalifikovaně se mu postavit.

A dá se tomu vůbec nějak zabránit?

Ano. Usilovnou prací jednotlivců a hlavně skupin. Jinak řečeno: je třeba pokračovat v tom, co
jsme  dělali,  děláme  a  dělat  i  nadále  budeme.  Trpělivě  vysvětlovat,  komentovat,  vyvracet  a
dokazovat.  Poznávat  a  navazovat  kontakty  se  střeleckými  komunitami  a  spolky  napříč
kontinentem. Vznášet dotazy na lokální i centrální autority (jsou to také jenom lidé). Šířit osvětu
napříč střeleckou komunitou i mimo ni. Podporovat střelecké sporty a organizace.

A dá se vůbec vývoj v Evropě nějakým způsobem ovlivnit z naší menší země?

Určitě ANO. Vůlí a hlasem nás všech. Vůlí a hlasem všech slušných ozbrojených i neozbrojených
občanů v Evropě, kterým není lhostejná jejich svoboda a bezpečnost. Česká republika má jeden
z nejvyváženějších zbrojních zákonů na světě a nejen na evropském kontinentě jest spousta lidí,
kteří nám ho závidí.

Je na nás všech, aby nám i takový zůstal.

Jakub Smetánka

člen představenstva LEX
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Nové webové stránky LEX a jejich obsah

Vážení LEXáci,

Nové webovky jedou, bylo by třeba se nyní zamyslet nad obsahem a tím, jak je budeme krmit
zajímavými informace. Zde je příležitost pro nás všechny.

Nejdříve  trochu  teorie,  v novém  webu  je  rozdělení  přístupových  práv  pro  návstěvníky  i
přispěvatele následující: běžný nezaregistrovaný návštěvník, registrovaný návstěvník, člen LEX a
autor. Každá tato skupina může a má jinou dostupnost obsahu, takže například běžný návštěvník
nevidí některé sekce jako návštěvník zaregistrovaný a tak dále. Autoři též mají různé možnosti
přidávání nového obsahu.

Toto  zde  neuvádím samoúčelně,  je  to  kvůli  tomu,  aby  bylo  jasné,  jak  se  kdo  může  dostat
k informacím na webu – pro potřeby viz níže.

V tuto chvíli bych se rád soustředil na autorské skupiny.  Viděl bych to takto. Rád bych, aby na
webu byly hodně i autorské články, tj. abyste na web co nejvíce přispívali. Web je tu pro nás, pro
sdílení informací, pro publikování zajímavých článků,  přebírání  relevantních věcí z autorských
blogu, prostě aby nám nic zajímavého neuteklo.

Co již nyní funguje, a co by podle mé idealistické představy fungovat mohlo.

1. Krátké zprávy a Monitoring tisku. O to se stará víc než dobře M. Brunn

2. Facebook – také M. Brunn. Já FB nemám, ale odezvy jsou pozitivní.

3. Youtube - chlapi z redakce ho plnili, nicméně trochu umřel. Podle mé informace proto, že se
vytratila žánrová pestrost. Je pravda, že dávat jen videa, jak se v USA někde vystříleli, není úplně
ono. Zase co jsem překládal ruská videa, tak jedno byla spíš sranda, druhé bylo zatím zamítnuto,
že na to teď není kvůli UA vhodná doba. 

Co bych zde rád viděl – pomozte nám s tipy na videa, viděl bych to i tak, že pokud by byla nějaká
střelecká  akce,  ze  které  je  video,  tak  bychom to  dali  jako  přílohu  (jen  pro  členy!)  k nějaké
reportáži z této akce. Nebylo by to veřejně přístupné. 

4. Zbraně a legislativa - Zákony tam nějaké jsou, Stanoviska státu – po dohodě s MVČR nám
zasílají přímo svoje vydaná stanoviska, takže jak nějaké vydají, tak ho máme anonymizované
hned na webu. To si myslím je lepší než to někde vyškrabávat z webů. Není ale jen MVČR, takže
pokud  byste  měli  nějaké  relevantní  stanovisko  orgánu  státní  správy,  sem  s ním,  nejlépe
s naskenovaným originálem, který anonymizuji a dám do přílohy.

5.  Aktivity – Přednášky jsou jasné, LOS – personálně nám skřípe, nicméně tady by bylo fajn,
udělat z každé akce nějakou reportáž, pokud možno doprovázenou fotkami, videem (viz výše),
s omezením jen pro členy LEXu. Najde se střelec/psavec, který chodí na takovéto akce a něco
by dal dohromady? Jsou i jiné akce, třeba KVZ dělají, atp.

6.  Partneři a  Odkazy –  hlubší  filosofie  tohoto  rozdělení  je  tato.  Záložka  Partneři  by  měla
obsahovat  subjekty  nějakým způsobem významnější,  než jen umístěním našeho banneru na
svých  stránkách.  Ty  jsou  prostě  pro  nás  „nadstandardně“  přínosné.  V  záložce  „Partneři
poskytující výhody“ pro členy LEX by měly být výhradně subjekty duší spřízněné (tj. Erotic City
může dávat slevu jakou chce a zde nebude). Dále mediální partneři, finanční podporovatelé atp. 
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A do Odkazů dáváme jednak ty „méně uchopitelné“ (MVČR, Policie), jiné zajímavé a potřebné
odkazy, a pak všechny ostatní (podle kategorií), co si prostě vymění banner nebo jen odkaz a víc
už  nic.  Jsou z oboru  nebo i  mimo obor,  to  si  myslím není  principielní.  Bannery by  se měly
vyměňovat fifty fifty, tj. Váš banner/náš banner. Proč by si někdo, kdo si prohlíží stránky třeba
drogerie, nemohl kliknout na náš banner?

Popsáno je to také ve žlutém textu u Partnerů na webu. http://gunlex.cz/partneri

Co bych zde rád viděl – to je aktivita členské základny při získávání Partnerů – s  velkým P. Ať se
slevami pro naše členy, nebo s finanční podporou. Na oba druhy partnerství je udělána písemná
dohoda, vše naprosto čistě a oficiálně.

Finanční příspěvek našemu sdružení je nyní možný jako odečitatelná položka daně, tj.
jde to do nákladů. Znáte prosperující firmu? OSVČ? Nač odvést vysokou daň z příjmu
státu? 

Objednejte  si  nebo  zprostředkujte  reklamní  odkaz  na  našem  webu  a  podpořte
správnou věc! 

Jsou to spojené nádoby, čím větší bude mít LEX rozpočet, tím se bude schopen víc rozkročit a
dostat se na vyšší level co do akceschopnosti, prestiže a vlivu při ochraně práv majitelů zbraní,
jak máme ve stanovách.  Přečtěte si  na webu  Kauzy a řekněme si  upřímně, sice je fajn,  že
Houštěcký dostával pohlednice, ale on se tam neměl vůbec dostat. 

Tak,  a  teď  se  vrátím  k tomu  nejdůležitějšímu  (kromě  peněz)  a  tím  jsou  autorské  články.
Potřebovali bychom co nejvíce autorů, pro web pestřejší a zajímavější. Nemusí to být jen o webu,
s časopisy Střelecká Revue a Zbraně a náboje máme dohodu, že nám v každém čísle uveřejní
článek, když jim ho dodáme. Je to velká marketingová příležitost, ale zatím jsme nic nedodali,
není kdo by ho napsal, možná se o tom také neví.

  

Proto Vás vyzývám, pomožte i s obsahem webu. Web udělat je sice pracné a náročné, vizuál
může být hezký, ale udržovat ho a krmit je daleko, daleko náročnější. 

Howgh! Děkuji za pozornost, domluvil jsem.

Karel Matějka

člen představenstva LEX
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Nejsi stále členem LEX? Přidej se i ty a podpoř správnou věc!

Navíc získáš:
• slevy a výhody u našich partnerů
• přednostní vstup na pořádáné akce
• členské diskusní fórum a další

Zjisti více na našem webu: http://www.gunlex.cz/o-lex/clenstvi-v-lex

http://www.gunlex.cz/o-lex/clenstvi-v-lex?utm_source=newsletter&utm_medium=PDF&utm_campaign=LEX%20bullet-in
http://gunlex.cz/partneri?utm_source=newsletter&utm_medium=PDF&utm_campaign=LEX%20bullet-in


RNDr. Ivo Strnad – člen LEX a pořadatel závodů LOS

V sobotu 19. července se uskutečnil na střelnici SSK Čelákovice další závod seriálu „Proarms
Cup“ pro brokovnice a osobní obranné zbraně neboli PDW. 

Tento  závod  Lidové  Obranné  Střelby  pořádaný  sdružením  LEX  byl  již  pátým  v řadě.  Pro
závodníky připravili organizátoři 5 situací. Tři z nich byly pouze na kovové terče a dvě situace pak
kombinovaly kovové a papírové terče a vyžadovaly u střelců s brokovnicí záměnu munice během
řešení  situace.  Na  situaci  číslo  3  střelec  začínal  s náboji  brokovými  a  po  povinném  přebití
pokračoval  s náboji  typu  slug.  Na  situaci  číslo  4  to  bylo  právě  naopak.  Střelec  začínal
s omezeným počtem nábojů  slug  a  po  vyprázdnění  zbraně  dobil  pro  zbytek  situace  náboje
brokové. Obě situace důkladně prověřily manipulační dovednosti se zbraní a přidaly také střelbu
za pohybu, kdy střelec „hledal“ terče schované za různými kryty. Střelci divize PDW to mělo o
poznání jednodušší, ale i oni museli povinně přebít. 

Trošku vydechnout si střelci mohli na situacích číslo 1 a 5, které byly poměrně jednoduché a
vyžadovaly „pouze“ rychlou a přesnou střelbu z místa, krytu nebo improvizovaným nízkým oknem
symbolizovaným  pneumatikou.  Zato  situace  2  byla  pěkně  vypečená.  Střelce  přenesla  na
pomyslný vinohrad, kde se ukrývala celá skupina terčů. 

Najít všechny a ještě je úspěšně poslat k zemi se ukázalo býti velkým oříškem. Střelba za pohybu
na malé gongy na začátku situace také nebyla jednoduchá a mnoha střelcům přidala pár vrásek
a občas také penalizaci  za „miss“.   Závodu se navzdory vrcholícím dovoleným a úmornému
vedru zúčastnilo solidních 41 střelců. Někteří byli započítání 2x, protože si zasoutěžili ve dvou
divizích (nejčastěji v PDW plus nějaké brokové). Nejsilnější kategorií se 16ti střelci byla kategorie
PDW těsně následovaná kategorií opakovací brokovnice neboli pumpa s 15ti lidmi. V kategorii
samonabíjecí brokovnice soutěžilo 7 lidí a nejmenší divizí byly „dvojky“ neboli brokovnice ostatní
se dvěma střelci. 

Vzhledem  ke  klubovému  charakteru  soutěže  ale  organizátoři  odměnili  medailemi  i  tyto  dva
účastníky. Všichni medailisté si také odnesli dárkové poukázky fy Proarms, která byla sponzorem
celého  seriálu.  Kategorii  PDW  vyhrál  Pavel  Dadák.  Na  druhém  místě  se  umístil  Michael
Manolevski a třetí skončil Jiří Polívka. Kategorii „pumpa“ vyhrál Vít Pilnáček. Na druhém místě se
umístil Martin Šenkeřík a třetí se umístil Petr Valašík. V „automatech“ vyhrál Tomáš Hotra. Druhý
byl Radek Landl a třetí Vladimír Polívka.  A „dvojky“ vyhrál Tomáš Krejčí následovaný Petrem
Kraupnerem na druhém místě.

Požádali jsme o malý rozhovor ředitele závodu Ivo Strnada, který stal spolu s Robertem Stahlem
u zrodu tohoto malého klubového seriálu. 

Jak hodnotíte dosavadní uskutečněné závody PDW brokovnice v Čelákovicích?

Dovolte mi na úvod mé odpovědi malou odbočku do historie. Před několika roky jsem koupil
pušku v ráži 9mm a začal se rozhlížet, kde by se s ní dalo závodit. Nebylo mnoho závodů, ale
naštěstí existovala v pravidlech LOS divize PDW, do které se tento můj nový přírůstek „vešel“.
Začali  jsme  si  proto  s Robertem Stahlem pohrávat  s myšlenkou  udělat  závod  pro  tento  typ
zbraně. A protože jsme oba také aktivní střelci z brokovnice, rozhodli jsme se udělat závod pro
obě tyto kategorie zbraní dohromady. 

Ukázalo se totiž, že povahou střeleckých situací jsou si, pro někoho možná překvapivě, blízké.
Oběma se dá střílet na běžné kovové terče na blízké i střední vzdálenosti a není problém s nimi
střílet na kterékoliv střelnici. V té době to byl takový malý experiment a netušili jsme, jak se PDW
a také tato kombinace zbraní stane populární. 
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Podobné závody už dnes pořádá více skupin a zájem střelecké veřejnosti o zbraně typu PDW
také významně vzrostl. Střelců chodilo stále více a dnes byla divize PDW nejpočetnější. A nebylo
to  poprvé.  Složení  zbraní  v této  divizi  je  navíc  nesmírně  zajímavé  a  pestré.  Můžete  zde
zahlédnout jak různé klony AR 15ek komorované na 9mm Para tak i legendy jako jsou HK MP5,
UZI či náš domácí „Škorpík“.  Protože v této divizi se zbraně již dále nedělí, můžete vidět zbraně
s klasickými otevřenými mířidly ale také různé kolimátory a optické zaměřovače. 

Vzhledem  k povaze  situací  a  vzdálenostem  k terčům  se  dá  tento  závod  klidně  vyhrát  i
s obyčejnou zbraní z lisovaného plechu s klasickými mířidly. 

Pokud  vím,  organizujete  také  oblíbené  závody  pro  krátkou  zbraň.  Jak  se  daří  v této
oblasti?

Po několika závodech PDW+ brok a několika LOSících (standardní klasifikační závod LOS) jsem
si říkal, že bychom mohli zkusit i něco pro ruční zbraně. Před mnoha lety jsme na této krásné
střelnici udělali s partou kamarádů malý závod v obranné střelbě pro pistoli a revolver. Protože to
bylo někdy kolem svátku Jozefa,  dali  jsme ji  název „Jozefská férovka“.  Smyslem bylo udělat
závod  na  menší  počet  ran  a  kratší  vzdálenosti,  aby  se  mohli  účastnit  i  vlastníci  malých
„kapesních“  zbraní,  kteří  většinou na závody nejezdí.  Závod měl  tehdy úspěch,  ale  bohužel
zapadl a LOS šel jinou cestou. No a my jsme teď jenom oprášili tu starou myšlenku a dali ji nový
název. 

Vznikl tak malý seriál pro krátkou zbraň pod názvem „10 ran a dost“. V tomto ročníku LOSu jsme
uspořádali již 4 závody a v říjnu bude další pokračování. Základním motivem je omezení na 10
ran na situaci, což odpovídá 5ti papírovým terčům a spíše kratší vzdálenosti k terčům. Kromě
toho  nad  rámec  aktuálních  pravidel  LOS  omezujeme  počet  nábojů  v zásobnících  a  válcích
revolverů. Konkrétně je to 8 ran u pistole, 6 ran v malé pistoli a 5 v malém revolveru (zde jen u
prvního válce). 

Závod tedy není náročný celkovým počtem ran ale spíše manipulací se zbraní,  jako je časté
přebíjení,  střelba  slabou  či  silnou  rukou  apod.  Těší  nás  zájem střelců  o  tento  typ  závodu.
Potkávají se zde úplní začátečníci se známými mistry rychlé rány. Ti první zde dělají své první
krůčky ve střeleckém sportu a ti druzí si zde výborně zatrénují a ukazují svými výsledky, čeho se
dá systematickým tréninkem dosáhnout. Myslím si, že takové by měly být závody LOS, vstřícné i
k začátečníkům a méně zkušeným, ale zároveň náročné, aby střelce něco naučily. To je ostatně
cílem LOS, jak si jej vytknulo sdružení LEX.

S jakými problémy se potýkáte a jak velký je realizační tým?

Největší problém všech podobných aktivit je nedostatek lidí ochotných něco udělat. Na některých
závodech jsme měli opravdu problém sehnat dostatek rozhodčích. Různými kurzy pro rozhodčí
organizovanými LEXem prošly desítky střelců, ale bohužel to není moc vidět. Pomáhá v podstatě
velmi omezený okruh 10-15 lidí. Náš realizační tým má obvykle 2-3 lidi. Toto „jádro“ vymyslí a
postaví situace a tvoří základ kolektivu rozhodčích. Aktuálně tvoří jádro naší skupiny nadšenců
kromě mne ještě Pavel Dadák a Ivo Wilk. 

Na  začátku  to  s námi  táhnul  ještě  Robert  Stahl.  V současné  době  mu  bohužel  pracovní
povinnosti znemožňují se aktivně zapojovat do přípravy, ale doufám, že to není na dlouho. Na
jádro se pak v každém závodě nabalí další, rozhodčí a pomocníci na situacích.
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Jaké máte plány do budoucna?

Zatím nás elán neopouští  a tato práce nás baví.  Rádi bychom v příštím ročníku LOSu, který
začíná koncem září, udělali zase několik závodů. Zvažujeme, že bychom z nich vytvořili takový
malý „Čelákovický pohár LOS“, který by obsahoval 3-4 závody pro ruční zbraň a 2-3 pro PDW +
brokovnici. Dohromady by to bylo celkem 5-7 závodů s vyhlášením celkových vítězů na konci
sezóny. Pokud se podaří sehnat sponzory, tak budou i nějaké zajímavé ceny.  

Fotografie ze závodu:

Celou fotogalerii si můžete prohlédnout zde:

https://plus.google.com/photos/112967431963915128896/albums/6038247067650635729?
authkey=CIDKiKWwj9umdw 
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Mgr. Pavel Černý – autor petice za práva majitelů zbraní v ČR a EU

Petice – jeďme prosím dál…
     

Uplynul  už hezký čas po volbách do Europarlamentu, které se pro téma zachování práva na
zbraň staly rozhodně přelomovými – šlo je totiž zpětně vnímat, když již ne jako cíl, tak coby dobrý
prostředek. Zkrátka jakýsi účelový nástroj, který doufejme, může opět trochu pomoci zamezovat
alternativě případného neuváženého a populistického „odzbrojení“ všech slušných občanů u nás
v budoucnu. 

Za prvé se poprvé podařilo toto téma masivně zviditelnit v médiích – míněno tedy nejen v těch
vysloveně odborných jako doposud, ale i takových, kde by zbraně mohly do té doby být sotva jen
pozitivněji zmiňovány. Ty jsou zde obvykle prezentovány, když už ne jako zavrženíhodný odporný
strašák  společnosti,  tak  spojovány téměř  výhradně jen s nějakým politováníhodným excesem
jednotlivcem či dokonce „šíleným střelcem“. To se dost změnilo a jak prostřednictvím tisku, tak
dokonce i z televize začínala zaznívat o mnoho vyrovnanější osvěta, která má rozhodně šanci
postupně  ovlivňovat  širší  veřejnost  a  odstraňovat  některá  dogmata,  šířená  nezřídka  jak
senzacechtivými  (až  bulvárními)  reportéry  a  novináři,  tak  i  občas  nějakým tím populistickým
politikem. Některým z takových, kterého z absence jiného programu občas zkrátka napadne, že
nahozením  zákazu  zbraní  (vedle  „oblíbených“  restrikcí  násilných  počítačových  her  či  tak
lákavého omezování vlastnictví tzv. „bojových psů“) urve potřebnou společenskou pozornost a
možná i nějaké ty body. A my, vlastníci zbraní, střelci a myslivci naši veřejnost zkrátka postupně
na svou stranu přetahovat potřebujeme. Musíme ji holt postupně i pozitivně názorově ovlivňovat
a bořit  tak některé škodlivé mýty a letité  předsudky.  Je zřejmé,  že nadávání  po hospodách,
nekonečné rozhovory na střelnicích a „přesvědčování přesvědčených“ nám zkrátka v této věci
moc nepomohou…   

 

A za druhé, v rámci Eurovoleb se vlastně povedlo nevídané a do té doby nemyslitelné. Pojednou
se mnozí z politiků, kteří po stále větším ohlasu Petice počali pomalu rozeznávat potenciál asi
350 tisíc vlastníků zbraní (tedy hezkou řádku případných voličů) najednou začali o témata zbraní
a jejich případných zákazů vehementně zajímat. Nebo se dokonce překvapivě tvářit coby jejich
odvěcí zastánci a až zarytí sympatizanti. Jako domino efekt se pak přidávali další a další. Někdy i
takoví,  kteří  by se někdy možná přidali  i  již  zmíněné jejich skupině,  jiní,  co by se zas  jinak
takového méně politicky korektního tématu zas poněkud štítili, anebo se nad takovou věcí jen
shovívavě usmáli. 

Navíc  i  vedení četných politických stran nyní  pochopilo,  že slibování  funkčního zdravotnictví,
rychlejších soudů či levnějších dálnic, které se poté nikdy neuskuteční, nikoho moc už zrovna
neoslovuje. A že právě držitelé zbraní jsou podstatnou zájmovou (a zajímavou) skupinou, která již
může  mít  sakra  význam –  a  které  je  tedy  zapotřebí  vhodně  podstrojovat.  Doufejme,  že  do
evropské instituce se dostali i takoví z nich, kteří budou naše zbraně hájit. Když už ne ve jménu
skutečného  přesvědčení  či  lásky  ke  zbraním,  tak  alespoň  z hlediska  mazaného  politického
kalkulu,  počítající  s následným vděkem obrovské komunity  jejich  vlastníků (a tak  případného
kladného ohlasu v dalších volbách). Nám to může být koneckonců jedno. Pokud nám pomohou a
právo českého (a případně evropského) občana na zbraň dále jakkoliv hájit budou, nemusíme ani
zkoumat jejich konkrétní pohnutky – pro nás zde účel doslova slaví prostředky. I když zas bude
dozajista  zajímavé  a  v následném údobí  se  prokáže,  jak  to  z politiků  se  svými  „zbraňovými
programy“ myslel vážně. Ať již v Bruselu, nebo v doma v Čechách…  

Ale nechme dále volby volbami – i my sami budeme zas muset přispět k tomu, abychom nakonec
nestříleli jen tak prakem (a to ještě možná potajmu, někde v hlubokém lese).   Každý z nás se
musí dále pokoušet ovlivňovat dění ohledně hrozících restrikcí v oblasti zbraní a sebeobranných
prostředků i z této republiky. Akce Petice, která zanedlouho dosáhne zajímavou hranici 20 tisíc
signatářů (a kvapem přibývají  další…), rozhodně jen tak skončit  nesmí. Nenechme to prosím
usnout  a  sbírejme  podpisy.  Shánějme  dál  a  dál  podporu  pro  toto  hnutí,  které  rozhýbalo
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a dohromady stmelilo tolik lidí – vždyť i to je v českých podmínkách vlastně zázrak. Motivací ať
nám je nejen zvýšení šancí, že snad nedopadneme jako některé země na západ od nás, ale už i
proto, že energie a čas tolika občanů, kterou do akce Petice již  vložili,  přeci k užitku být do
budoucna musí. 

Spojme proto v tomto dále spravedlivém tažení síly. Nestrkejme dále hlavu do písku (tj. třeba to
seberou  jen  těm  druhým  a  zrovna  mě  to  nechají...).  A  zejména,  nehledejme  rozdíly  či
zapomeňme všichni prosím na osobní antipatie -  i  ty mezi jednotlivými zájmovými skupinami.
Někteří možná nemají rádi myslivce, z těch prý někteří zas zrovna „nemusí“ airsofťáky, co jim
pobíhají po lese. Sportovní střelec, provozující malorážkové disciplíny by zas třeba klidně nechal
sebrat lidem „ty zbytečné pistole a samopaly“. Lidí, poučme se v zemích směrem na západ – zde
páni shora nejen využili zmíněných třenic, ale ještě se snažili tendenčně rozeštvat všechny, co by
se mohli spojit k účinnému odporu (např.: nebojte, zakážeme jen nošení zbraní, omezíme jen ty
krátké,  myslivci  a  sportovci  rozhodně  nemusí  mít  strach…).  A pak  dopadli  zpravidla  špatně
všichni. Známý systém ořezávání koláče – jakmile se „omezovací lavina“ spustí, už se zastavit
pak nedá… Snažme se tak na toto pole " společného občanského odporu" nezavlekávat nějaké v
tomto ohledu velmi malicherné konkurenční zájmy či mezilidské osobní třenice. Prohrát můžeme
snadno pak svorně - a všichni naráz...  

A na  závěr.  Někteří  prý  petici  kupříkladu nechtěli  také podepsat,  že je  „od  Pavla  Černého“.
Chápu, že mě nemusí mít všichni vždy rádi, aniž jsem jim k tomu dal nějaký zásadní důvod či
paradoxně nikoliv. Ale je nutné si uvědomit, že Petice – to nejsem opravdu jen já, ale dnes kvanta
lidí, co se na ní podíleli a podílejí – majitelé zbraní, obchodníci, střelci, myslivci. Nejde tedy o mě,
ale o věc samotnou.  Mě osobně zatím ona Petice stála jen spoustu práce a o komerční  (či
výdělečnou) věc opravdu nejde. A začal jsem to dělat pro to, aby mě, tak jako vám, mé zbraně
zůstaly. A také, abych se možná ednou nemusel stydět, že jsem se proti tomu nepokusil něco
udělat. Pokud proto Petici podpoříte, neděláte to tedy kvůli mé osobě, ale jen a jen kvůli sobě
samotným. Jak řekl nedávno jeden moudrý člověk: „každý by měl sehnat pro toto hnutí  tolik
podpisů, kolik má doma zbraní – tolik důvodů pro to totiž má“. Takže, vaše možnost obrany,
koníčky  nebo  obživa  jsou  snad  tím  pravým  důvodem,  ne  rozhodně  nějaká  „podpora  Pavla
Černého“. Ten Vám může být doslova šumafuk, Vaše zbraně pevně věřím, že ne. 

Raději proto všichni společně vyhrajme a uhajme v Čechách do budoucna své právo na zbraň.
Nenechme se proto čímkoliv demotivovat a dělejme pro to dál maximum. Má to přeci smysl –
naše legislativa, která je v současné Evropě (a i většině světa) dosti ojedinělou, není žádným
neměnným stavem a samozřejmostí. A obrana něčeho takového rozhodně za to stojí. A my přeci
o své práva a zbraně u sebe doma „v plecháči“ či za pasem bojovat dále hodláme. Já alespoň
ano. A doufám, že Vy též...

                                                                                                                       

Mgr. Pavel Černý

Více  informací  na  facebooku  SWTT  Tacticaltraining  a  Petice  proti  regulaci  zbraní  a
sebeobranných prostředků ze strany EU
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Partneři LEX, poskytující výhody našim členům

Alfa - Proj Brno

Firemní značková prodejna ALFA-PROJ a VO zastoupení Sellier & Bellot

Výhody pro členy LEX:

• 10 % při koupi zbraně z produkce ALFA 
• 5 % při koupi zbraně jakékoliv jiného výrobce 
• 10 % při koupi příslušenství GLOCK 
• 8 % při koupi nábojů Sellier & Bellot 

http://www.alfa-proj.cz/

Beareka Praha

Obchod zbraněmi a střelivem. Specializujeme se na vojenské zbraně a střelivo z let 1900 - 1960.

Výhody pro členy LEX:
Pro členy sdružení LEX poskytujeme nyní slevy ve výši 5 – 20%

http://www.beareka.cz/

WICO B.G.M, a.s. Děčín

Vyrábíme zbraňové skříně s různou odolností dle certifikací

Výhody pro členy LEX:
5 % pro členy sdružení LEX sleva na veškeré výrobky 

http://www.wico.cz/

Dersol Brno

Výhody pro členy LEX:
Společnost DERSOL s.r.o. nabízí členům LEXU slevy 5 – 15%

http://www.naboje-prebijeni.cz/
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Shield Tech, s.r.o.

Moderní ochranná taktická výstroj. Výrobce značky SHARK.

Výhody pro členy LEX:
Pro členy sdružení LEX sleva ve výši 10% 

http://www.shieldtech.cz/

Jan Pávek 

Moderní taktická výstroj ze špičkových materiálů a ve velmi kvalitním provedení.

Výhody pro členy LEX:
Pro členy sdružení LEX sleva ve výši 10%

http://www.jptt.cz/
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